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(57) Abstract

with an antigen or hapten for preparing a
mixed Th1/Th2 type response directed a
fractions and ph

The invention concerns the use of a membrane fraction of

gram-negative bacteria, in particular Klebsiella pneumoniae combined
pharmacentical composition designed to direct the immune response towards a Thl and/or a
: gainst said antigen or hapten. The invention further concerns methods for preparing said membrane
armaceutical compositions containing them and their uses for preventing and treating infectious diseases, in particular those

involving paramyxovirus such as VRS, and cancers, in particular those with tumour—associated antigens.

(57) Abrégé

La présente invention concermne )utilisation d’une fraction membranaire

de bactéries 2 gram négalif, noamment de Klebsiella

pneumo_ni_ae, associ¢e 3 un antigéne ou hapt2ne pour la préparation d’une composition pharmaceutique destinée 2 orienter la réponsc
immunttaire vers une réponse de type Thl et/ou de type mixte Th1/Th2 dirigée contre ledit antigéne ou hapténe. L’invention comprend en
outre des procédés de préparation desdites fractions membranaires et les compositions pharmaceutiques les contenant et leurs applications
2 1a prévention et le traitement de maladies infecticuses, en particulier les infections 2 paramyxovirus telles que le VRS, et les cancers
notamment ceux dont les tumeurs sont associées 2 des antigénes tumoraux, '
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